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Únor bílý … 
nás letos docela vysílil. Sníh se postaral jednomu o provětrání fyzické 
zdatnosti, druhým prověřil psychickou odolnost a míru trpělivosti při 
čekání na traktor s radlicí. No a někdo si promrskal slovník 
nespisovných slov na adresu neschopnosti těch druhých.  Kalamita je za 
námi a jen doufáme, že jarní tání přinese našim sklepům, když už, tak 
jen miminum vody.   

 Počasí se postaralo i další problémy. Výpadek el. proudu, který 
trval téměř 10 hodin zaskočil  všechny, nejvíce pak výpadek pocítili ti, 
kteří potřebují k topení el. čerpadla.   

Padající sníh poškodil střechy – na OÚ, na č.p. 85 a dokonce novou 
fasádu základní školy. Všechny škody budou řešeny jako pojistné 
události.  

 K pozitivům uplynulého měsíce patří zpráva o  příslibu 
Krajského úřadu Moravskoslezkého kraje na finanční pomoc obci ve 
výši 460tis. na opravu povodní zničené komunikace v Nové Rudné.  
 O milé chvíle se postaraly naše děti se svými pedagogy, kdy 
jako masopustní průvod prošly v maskách vesnicí.   

 Zápisu do první třídy se zúčastnily dvě místní děti. Dvě děti 
naši školu v únoru opustily – přestoupily na ZŠ v Bruntále z důvodu 
bydliště v okresním městě.  

 Poslední únorový den  jsme společně s místostarostou a lesním 
hospodářem Ing. Hoškem  provedli fyzickou prohlídku obecních lesů. V 
těchto dnech se začíná s inspekcí nařízenou výchovnou prořezávkou 
porostů. Vítr a sníh v lesích prozatím škodu nezpůsobili. 

 Do konce března by měl být hotový návrh zadání ÚP a ten bude 
zastupitelstvo schvalovat na nejbližším zasedání.  

Z úřadu práce prozatím nemáme žádné zprávy ohledně možnosti 
zaměstnání uchazečů na VPP. Dle příslibu by informace měly dorazit 
počátkem dalšího měsíce.    Tománek 

 Smetiště 
 Ve středu 15. února jsme mohli při výsypu kontejnerů 
od paneláku a činžovních domů konstatovat,  že kontejnery na 
separovaný odpad proti minulým obdobím byly daleko více 
zaplněny. Méně potěšitelný byl obsah kontejnerů na směsný 
odpad. Nškteří občané dosud odmítají odpad třídit. A 
komentovat počin  občana, který do kontejneru doslova nacpal 
molitanovou matraci ani nemá význam. A písničku o 

povalujících se pytlech s odpadky kolem jste také slyšeli.   

Nepořádek kolem těchto kontejnerů je snad pozůstatkem dob, kdy 
všechno bylo všech a odpovědnost  ničí. Kontejnery využívají všichni 
obyvatelé paneláku a činžáků, tudíž vina je jaksi neadresná a kolektivní. 
Viník je na rozdíl od viditelného nepořádku neviditelný. Řešení  této 
situace s vědomím, že NE všichni zde bydlící občané jsou bordeláři 
směřuje pouze k ukončení „ kontejnerového spoluužívání.“  A to 
přidělením jedné popelnice na každou domácnost s viditelným 
označením, kdo nádobu používá. Jiné řešení nepořádku kolem 
kontejnerů asi stěží padne v úvahu. Snad ale k tomuto řešení nebude 
nutné přikročit. Dne 28.2. tj. den před svozem byl kolem kontejnerů již 
větší pořádek.     

Z tohoto místa musíme zvlášť pochválit chataře z Nové 
Rudné za vzornou separaci odpadu. Obci zbývá ještě 
dořešit v této lokalitě estetický zákryt kontejnerů.    

Podle níže uvedených čísel je vidět, že většina z vás 
pochopila :  

 

Fa. za odpad      leden 2011 39 555,00 Kč 
Fa.za odpad   leden 2012 27 950,00 Kč 

 
Náklady letošního  ledna jsou tudíž  díky pochopení občanů o 11 560Kč 
nižší.     

Třídit odpad je nejspolehlivější cesta k udržení stávající výši 
poplatku za domovní odpad.  
   

  °°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° 

 



D ů l e ž i t é ! 

14. dubna 
             bude probíhat svoz velkoobjemového odpadu.  

Organizace letošního svozu :  
 Od 2.dubna můžete všichni včetně chatařů  odvážet vše 
nepotřebné, co se nevejde, nebo co nepatří do popelnice na 
improvizovaný sběrný dvůr   za bývalou školku, č.p. 85,  podle 
následujícího harmonogramu : 

2.4.2012 pondělí 7:00 – 9:00 16:00 - 17:00 
3.4.2012 úterý 7:00 – 9:00 ------------------ 
4.4.2012 středa 7:00 – 9:00 16:00 - 17:00 
5.4.2012 čtvrtek 7:00 – 9:00 ------------------ 
6.4.2012 pátek ---------------- 16:00 – 18:00 
7.4.2012 sobota 9:00 – 12:00 ------------------ 
8.4.2012 neděle  ------------------ ------------------ 
9.4.2012 pondělí ------------------- ------------------- 
10.4.2012 úterý 7:00 – 9:00 ----------------- 
11.4.2012 středa 7:00 – 9:00 16:00 – 17:00 
12.4.2012 čtvrtek 7:00 – 9:00 ------------------ 
13.4.2012 pátek ----------------- 15:00 – 18:00 

 
Pověřený pracovník bude od vás v tyto hodiny odpad přebírat a třídit 
podle druhů. Mimo tyto hodiny bude improvizovaný dvůr  uzamčen.  

Občané nad 70 let můžou telefonicky do pátku 6. dubna  požádat obec o 
odvoz velkoobjemového odpadu od jejich nemovitostí. Po tomto termínu 
nebudeme objednávky  z organizačních důvodů přijímat   
Občané, kteří vlastní autovraky, nebo větší množství pneumatik 
upozorňujeme, že tyto musí zlikvidovat vlastním nákladem. Při nákupu 
nových pneumatik máte možnost staré odevzdat prodejci, stejně jako 
kuchyňské spotřebiče.  
     Hanáková 

Žumpa – jak dál ? 

V průběhu března se bude komise pro životní prostředí a finanční výbor 
zabývat problematikou provozu jímky na vyvážení u 10 řadových RD  
OKAL. Současný stav provozování, a to zejména financování, 
neodpovídá skutečným nákladům  potřebným pro nezávadný provoz 
jímky. Současně platné smlouvy o odvádění odpadních vod 
neodpovídají výší poplatku (100,- Kč/měsíc/RD) skutečnosti a nejsou 
spravedlivým vyjádřením počtu členů v jednotlivých domácnostech. 
Dalším problémem je platební morálka některých vlastníků RD. Obec 
k dnešnímu stavu účtovala vlastníkům RD pouze prosté náklady za 
vývoz a likvidaci odpadních vod. Režie spojená s administrací této 
služby je pouhých 500,- Kč/rok. Obec z vybraných prostředků není 
schopna vytvářet rezervu na nutnou údržbu a havarijní situace (poruchy 
na potrubí, na vlastní jímce, čištění jímky apod.) Tato situace je pro 
obec neudržitelná a také nespravedlivá vůči jednotlivým vlastníkům RD 
(počet osob v domácnosti, neplatiči) S výsledky a návrhy řešení budou 
vlastníci RD seznámeni a věříme, že formou osobního projednání 
navržených variant řešení dojdeme k řešení akceptovatelnému obcí i 
vlastníky RD. 

     Mgr.Vladimír Procházka 

   °°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° 

 
Pro zábavu dětí   komise obce  pořádá v 

sobotu 
17.3.2012 od 14.00hod v sále KD 

 

 MAŠKARNÍ TŘESK-PLESK 
 

Masky  si užijí veselý program,  občerstvení  nakonec i 
losování o překvapení. 

 
 



 
Večer bude pokračovat pod taktovkou místních  žen, 

které Vás srdečně zvou na  

JOSEFOVSKOU ZÁBAVU 
Vstupné 35.-Kč   

( vstupenky jsou slosovatelné, ale nejedná se o tombolu  ☺ )  

Hraje DJ Bobo, kulturní vložka i občerstvení zajištěno  

 
Pozvánka na další akce . 

Nízkoprahové centrum na březen naplánovalo : 
-19. března od 15:00 hod  

              VELIKONOČNÍ TVOŘENÍ, 
na které je potřeba si přinést kromě tvořivého 
ducha a šikovných rukou vyfouklá vajíčka.  

Akce bude pokračovat ve středu 21. března  
VÍTÁNÍM JARA.  

 
Všichni vítači mají sraz v 15:00 hod před základní školou. 
  °°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° 
Nízkoprahové centrum bude v týdnu od 5.do 9 března uzavřeno. 
Prostory využijí děti z Olomockého kraje pro strávení jarních 
prázdnin.  

 
Z akcí uplynulého měsíce 

Kuchaři  v akci.   
Dne 9.2.2012 se  vaření v sále KD předvedli hned dva vynikající 
kuchaři. Připravili si pro nás dva sladké recepty. 

Prvním kuchařem byl Alex Feranec, který za asistence maminky 
vykouzlil čokoládovo - šlehačková harlekýnská srdíčka. Dezert byl 
krásny, chutný, osvěžující. 
Druhou dobrotou se pochlubila paní Jitka Trojáčková. Její recept na 
odpalované jahodové knedlíky překvapil svou jednoduchostí, rychlostí. 
Výsledek byl rovněž vynikající.  
Oběma kuchařům děkujeme a těšíme se na další společné vaření. 
 Tlačenky, jitrnice, ovárek, bůček pečený, vařený, paprikový, 
dva druhy žebírek, zabijačková polévka, vařené koleno, játýrka, plecko, 
domácí paštika. Tyhle a další dobroty ochutnali všichni, kdo se přišli 
podílet na zabijačkových hodech  pořádaných komisí pro děti a mládež.  
Kdo nepřišel – neodešel, ale také si nepochutnal. Tímto děkujeme všem, 
kteří přišli a přispěli finančně na akci.  

Turnaj v Člověče nezlob se 
 Druhý ročník turnaje se nesl ve sportovním duchu a v nesmírné 
snaze zvítězit. Své loňské prvenství v kategorii dětí si přišel obhájit  
Dalibor Pařík a stal se podruhé vítězem této kategorie. Za Dalíkem 
skončila a rovněž druhou příčku obhájila Gabča Klechová. Třetí místo 
patřilo Mirkovi Skoupilovi, bramborová příčka pak Ríšovi Urbaníkovi.  
Kategorii dospělých letos vyhrála paní Dobošová, která porazila v 
rozhodujícím souboji svého manžela a který tak skončil na druhém 
místě. Třetí místo patřilo paní Hedvice Paříkové, čtvrté zbylo na paní 
Ingrid Ferancovou.  

Všem moc děkujeme za účast, za příjemné chvíle a těšíme se opět za 
rok. 

 Věra Urbaníková -  předs. komise po děti a mládež 

Poděkování 
 Rádi bychom prostřednictvím místního zpravodaje poděkovali 
poctivému nálezci peněženky, kterou ztratila naše sestra při návštěvě v 
naší obci. Nálezcem je občan naší obce. Děkujeme poctivému nálezci a 
máme radost, že ještě jsou mezi námi slušní lidé. Ještě jednou děkuje 



     Marie Pospíšilová 

 F A R N Í   O K É N K O 
 

Fotit či nefotit? 
Jistá dávka uměřenosti 

 
Tato otázka není pokus o parafrázi Hamleta. Je 

to docela častý případ lidí, kteří zvyklí z návštěv 
hradů, zámků a výstav, znejistí na prahu kostela, který 
je přeci tak krásný a nabízí úkryt ve stínu za letního 
pařáku. 

Zažil jsem v předchozí farnosti jedny křtiny, 
kdy ze šesti příslušníků rodiny dva fotografovali, a 
jeden natáčel na kameru. Nezdá se vám to 
přespříliš? Nemluvě o tom, když se takových rodin sejde více. A 
také jsem zažil „zuřivé“ fotografy, kteří by nejradši vlezli pod 
oltář, když kněz slouží mši, nebo se snaží lehnout si skoro na zem, 
jen aby fotka měla „šmrnc“.  

Když přijdete do kostela, jdete se tam setkat s druhými i s 
Bohem „tady a teď“. Vychutnejte si hutnost okamžiku. Místo na 
disk nebo fotografický papír si důležité momenty vypalte do 
srdce. A srdce je nejlepší fotograf. Co je důležité, to v něm 
zůstane. 

Jestliže chcete fotit nebo snímat na kameru obřady, je nutné 
domluvit se předem s knězem. Rád vám poradí, co fotit a kde 
fotit, aby váš pohyb a blesky vašich objektivů nerušily ostatní. 

Zaujal mne postoj jednoho novináře, který celý obřad vydržel 
vkleče mezi dětmi. Navrhovali mu přede mší, aby se nebál 
vystoupit na schůdky presbytáře, ale on nešel. Nechtěl rušit. 
Mnozí si ho ani nevšimli. A fotografie pořídil velmi pěkné. Tomu 
se říká ohleduplnost. 

Liturgický prostor kostela je pro věřící něčím posvátným. 
Vyjadřují to uctivým, tichým chováním a náležitým 
společenským oblečením. Podobný postoj včetně oblečení má být 
vlastní i fotografu, neboť se v danou chvíli stává součásti 
liturgického shromáždění. 

Nejdůležitější tedy je, mít především dávku uměřenosti. 
                      P. Mgr. Marek Žukowski  místní farář 

 

Jubilanti měsíce březen : 
 
  paní Juliana Oravcová 83 let 
  pan Vladimír Urbaník 78 let 
  paní Anna Heinclová 77 let 
  pan Karel Antony  74 let 
  pan Pavel Tabášek  71 let 
  pan Norbert Drozdek 69 let 
  pan Jaroslav Dvořák 68 let 
  paní Anna Tománková 66 let 
  paní Zdeňka Tabášková 65 let 
  pan Leoš Prosecký  62 let 
  paní Blanka Kalmová 61 let 
  paní Jiřina Zálešáková 61 let 

  
Všem jubilantům co nejsrdečněji gratulujeme ! 
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